



# Saki à face blanche

White-faced saki

## RÉPARTITION / DISTRIBUTION

Amérique du Sud

South America

Guyanes,  
Suriname,  
Venezuela,  
Brésil

Guyanas,  
Surinam,  
Venezuela,  
Brazil



## CONSERVATION

Dans son milieu naturel, il est menacé par la dégradation de son habitat causée par la déforestation et l'agriculture intensive. Il est aussi souvent chassé pour sa fourrure ou pour le commerce d'animaux de compagnie. Il est aujourd'hui protégé sur son aire de répartition.

In its natural state, the white-faced saki is threatened by the damage to its habitat caused by deforestation and intensive agriculture. It is also often hunted for its fur or for the pet trade. Today it is protected in its indigenous areas.

Programme d'Elevage  
Européen



European Endangered  
Species Programme

## CLASSIFICATION

Classe : Mammifères  
Ordre : Primates  
Famille : Pitheciidés

Class: Mammals  
Order: Primates  
Family: Pitheciidae

*Pithecia pithecia*

## DESCRIPTION / VITAL STATISTICS

Longueur : 32-40 cm  
Longueur de la queue : 40 cm  
Poids : 1,4-2 kg

Length: 13-16 inches  
Length of tail: 16 inches  
Weight: 3,1-4,4 lbs

## REPRODUCTION

Gestation : 5 mois  
Portée : 1 petit

Gestation: 5 months  
Offspring: one infant

## LONGÉVITÉ / LIFE EXPECTANCY

25 à 30 ans

25-30 years

## PARTICULARITÉS / CHARACTERISTICS

Les sakis à face blanche ont un dimorphisme sexuel net : le mâle et la femelle se distinguent facilement.

Seul le mâle, à la fourrure noire, porte un masque facial blanc qui lui vaut son nom. La femelle possède un pelage plus brun. L'espèce vit en petits groupes et préfère les parties hautes de la forêt.

White-faced sakis display a clear sexual dimorphism; the male and the female are easily distinguishable.

Only the male, with its black fur, has the white face which gives it its name. The female possesses a more brownish coat. The species lives in small groups and prefers the higher canopy of the forest.

## HABITAT

Forêt tropicale



Tropical forest

## ALIMENTATION /

## DIET

Graines,  
fruits et végétaux,  
insectes



Seeds,  
fruit and plants,  
insects